
Z á p i s n i c a

z 11. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Skrabskom

konaného dňa 12. 12. 2023

Prítomní: Emil Rybnický

Poslanci OZ: Ladislav Balog, Mgr. Henrieta Fečová, Ing., Mgr. Ľuboš Čorej, Miroslav

Vavrek, Ing. Peter Gajdoš, Jozef Kroka

Neprítomný: Ján Eštok ospravedlnený

Zapisovateľka: Agáta Kachmanová

Program zasadnutia:

1. Otvorenie zasadnutia

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice

3. Voľba návrhovej komisie

4. Kontrola prijatých uznesení

5. Schválenie Štatút kronikára obce

6. Schválenie veliteľa DHZ obce

7. Schválenie Štatútu obce

8. Schválenie úpravy rozpočtu

9. Stanovisko kontrolóra obce k rozpočtu na rok 2024

10. Schválenie rozpočtu 2024

11. Schválenie VZN o miestnych daniach a poplatkoch

12. Schválenie zásad hospodárenia s majetkom obce

13. Individuálna výročná správa

14. Rôzne: a) schválenie poplatkov za zapožičanie strojov b)návrh plánu kontrolnej činnosti

15. Diskusia

16. Návrh na uznesenie

17. Záver

R O K O V A N I E

K bodu 1:



Schôdzu otvoril starosta obce Emil Rybnický o 16:00 privítal poslancov OZ a ostatných

prítomných. Ospravedlnil poslanca Jána Eštoka a konštatoval uznášania schopnosť OZ.

Uviedol program rokovania 11. zasadnutie obecného zastupiteľstva

Návrh uznesenia:

K bodu 2:

Starosta obce určil zapisovateľku p. Agátu Kachmanovú a overovateľov zápisnice-

Ladislava Baloga a Jozefa Kroku.

Návrh uznesenia:

Starosta navrhol overovateľov zápisnice: Ladislav Balog, Jozef Kroka

Uznesenie bolo schválené

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje overovateľov zápisnice Ladislava Baloga a Jozefa Kroku

Hlasovanie:

Za: 6 Ladislav Balog, Mgr. Henrieta Fečová, Ing. Peter Gajdoš, Ing. Mgr. Ľuboš Čorej, Jozef

Kroka, Miroslav Vavrek. Proti: 0 Zdržal sa: 0

K bodu 3:

Návrh uznesenia:

Starosta navrhol členov návrhovej komisie p. Mgr. Henrietu Fečovú a Ing. Mgr. Ľuboša

Čoreja

Hlásovanie:

Určenie overovateľov zápisnice: Za :6, Jozef Kroka, Ladislav Balog, Mgr. Henrieta Fečová,

Ing. Peter Gajdoš, Ing. Mgr. Ľuboš Čorej, Miroslav Vavrek. Proti: 0 Zdržal sa: 0

Uznesenie bolo schválené.

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje členov návrhovej komisie p. Mgr. Henrietu Fečovú a Ing.

Mgr. Ľuboša Čoreja

K bodu 4:

Kontrola prijatých uznesení

-Starosta informoval ohľadom opravy ciest. Informoval ako riešil výtlky v obci,bola

oslovená firma Asfalter,ktorá sľúbila predložiť cenovú ponuku no po dvoch mesiacoch

skonštatovala že nestihne vykonať práce.Oznámila to v októbri čo už bolo neskoro aj

vzhľado na odstávku obaľovačky.

- Ohľadom opravy budovy starej školy informoval, že projekt nevyšiel, ale dokumenty sú

pripravené a ak bude výzva na opravy budov vo vlastníctve obce, tak sa zapojí do výzvy

na obnovu budov s Environmentálneho fondu.



- OZ prejednalo aj štatút kronikára, kronika sa začala písať, p. Mgr. Fečová chce do

kroniky nahliadnuť na budúcom OZ a podotýka, aby sa doplňovala priebežne. Starosta

obce súhlasí a dopĺňa, že kronika sa bude písať priebežne a tiež sa doplnia všetky časti

kroniky, ktoré boli za jeho pôsobenia nezapísané v kronike. Na kronikára navrhuje p.

Mgr. Máriu Dolinskú.

OZ berie na vedomie

K bodu 5:

Návrh uznesenia:

Starosta obce predložil na schválenie štatút kronikára navrhol p. Mgr. Máriu Dolinskú.

Hlasovanie:

Za: 6 Ladislav Balog, Mgr. Henrieta Fečová, Ing. Peter Gajdoš, Ing , Mgr. Ľuboš Čorej,

Jozef Kroka, Miroslav Vavrek. Proti 0. Zdržal sa 0.

Uznesenie bolo schválené

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje štatút obecného kronikára.

K bodu 6:

Návrh uznesenia:

Starosta predkladá návrh na schválenie veliteľa DHZ obce Daniela Pohloda. Uviedol, že

menovaný spĺňa podmienky, nakoľko absolvoval potrebné školenia. Školenia absolvovalo

ešte ďalších 5 členov DHZ avšak vyjadrenie z absolvovania školenia ešte nie je spracované.

Hlasovanie

Za: 6 Ladislav Balog, Mgr. Henrieta Fečová, Ing. Peter Gajdoš, Ing , Mgr. Ľuboš Čorej,

Miroslav Varek, Jozef Kroka. Proti 0. Zdržal sa 0.

Uznesenie bolo schválené

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje veliteľa DHZ Daniela Pohloda a piatich aktívnych členov

DHZ, ktorí absolvovali školenie.

K bodu 7:

Návrh uznesenia:

Schválenie Štatútu obce 2023 : Starosta obce predložil na schválenie štatút obce.

Oboznámenie so štatútom obce zaslal na oboznámenie e-mailom starosta vopred. Štatút obce

bol s menšími pripomienkami schválený.

Hlasovanie



Za: 6 Ladislav Balog, Mgr. Henrieta Fečová, Ing. Peter Gajdoš, Ing , Mgr. Ľuboš Čorej,

Jozef Kroka, Miroslav Vavrek. Proti: 0 Zdržal sa: 0

Uznesenie bolo schválené

Obecné zastupiteľstvo prerokovalo a schválilo štatút obce na dobu neurčitú.

K bodu 8:

Návrh uznesenia:

Schválenie úpravy rozpočtu: Úpravu rozpočtu prečítal starosta obce Emil Rybnický,

poslancom bol zaslaný ej e-mailom. Rozpočet obce bol po prerokovaní schválený.

Pripomienku mala P. Mgr. Henrieta Fečová ohľadom financií na rozvoj obce, starosta

argumentoval tým, že pôjde do projektov bez spoluúčastí. Do projektov cez MAS bo podaný

projekt na ozvučenie Kultúrneho domu, žiadosťou o dotáciou vo výške 21 tisíc eur. Plánuje

požiadať VÚC o dotáciu na zariadenie Kultúrneho domu (stoly, stoličky).

Hlasovanie

Za :6 Ladislav Balog, Mgr. Henrieta Fečová, Ing. Peter Gajdoš, Ing. Mgr. Ľuboš Čorej,

Miroslav Vavrek, Jozef Kroka . Proti: 0 Zdržal sa: 0.

Uznesenie bolo schválené

Úprava rozpočtu bola schválená

K bodu 9:

Návrh uznesenia:

Stanovisko kontrolóra obce k rozpočtu na rok 2024. Prečítal starosta obce .

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie správu kontrolóra obce.

K bodu 10:

Návrh uznesenia:

Schválenie rozpočtu 2024. Predložil starosta obce .

Rozpočet obce na rok 2024 bol schválený s menšími pripomienkami. Mgr. Henrieta Fečová

navrhuje navýšenie financií na rozvoj obce, že v predošlom roku bolo viac ako je navrhnuté v

tomto rozpočte. Starosta obce Emil Rybnický argumentuje tým, že ide do projektov na ktoré

nebude potrebovať toľko financií, ako je ozvučenie Kultúrneho domu na ktorý žiada peniaze

od MAS. Tento projekt nás ako obec nebude stáť žiadne financie, predpokladaná suma je 120

-tisíc eur a zapojené sú aj ďalšie obce, ale pri žiadostí o 21-tisíc by tento projekt nám by mal

prejsť, lebo naša obec ešte o príspevok od MAS-ku nežiadala. Zaviazali sme sa k výsadbe

živého plota, za čo by sme získali potrebné body. Jedná sa nielen o ozvučenie Kultúrneho

domu, ale aj o opravu javiska, lebo je v zlom stave ako informoval starosta obce. Podrobne



popísal ako sa bude oprava realizovať. Vypracovanie rozpočtu nás stal 120 eur. Taktiež sa

chystá požiadať o dotáciu od poslancov PSK, ktorý dáva výzvu na zakúpenie nových stolov

a stoličiek do Kultúrneho domu. Starosta obce chce požiadať o rekonštrukciu potrubia a

kúrenia v Základnej a Materskej škole. Dal vypracovať projekt a predpokladaná suma

rekonštrukcie je do 100 000 eur. Poukázal nato, že je tam havarijný stav a odpady sa opravujú

stále. Chce poukázať na havarijný stav aby to išlo cez školský úrad v Prešove. Sľubované je

aj dorovnanie štátu za energie, do konca roka, chceme požiadať o dorovnanie. V januári sa

bude konať výjazdové rokovanie vlády, preto sa treba dohodnúť, na čo sa dá použiť 10 000

eur, ktoré môžeme získať. Starosta dal za úlohu poslancom obce porozmýšľať, do akého

projektu by investovali spomínaných 10 000 eur. Projekty v rámci plánu obnovy sa už

skončili nove vyjdú možno v lete. Projekt pripravený na rekonštrukciu budovy starej školy

nám nevyšiel chce požiadať cez Environmentálny fond , suma alokácie je 500 000 eur

a projekt má hodnotu 800 000 eur, tým pádom by obec musela financovať 300 000 eur

z vlastných zdrojov. Plány pripravené sú, len budeme čakať na nové vyhlásenie výziev, aby

sme sa mohli prihlásiť do novej výzvy.

Hlasovanie:

Za: 6 Ladislav Balog, Mgr. Henrieta Fečová, Ing. Peter Gajdoš, Ing , Mgr. Ľuboš Čorej, Jozef

Kroka, Miroslav Vavrek. Proti: 0

Uznesenie bolo schválené

Rozpočet obce na rok 2024 bol schválený

K bodu 11:

Návrh uznesenia:

Schválenie VZN o niektorých daniach a poplatkoch informoval starosta obce, informácie o

zmenách boli zaslané na preštudovanie poslancom e-mailom.

-Starosta obce informoval o zmene v podaní daňového priznania zo strany kupujúceho a

informovať obec o predaji ak nehnuteľnosť alebo pozemok predal lebo dochádzalo k

nejasnostiam.

- Tiež došlo k zmene ohľadom dane za psa sadzba ostáva 6 eur len zviera po novom nie je

vec, ale živá bytosť.

Starosta obce navrhol zvýšenie poplatkov za tuhý komunálny odpad z 15 na 20 eur. Starosta

tvrdí, že bolo navrhnuté zvýšenie poplatku za vývoz ale ani toto zvýšenie nepokryje náklady

za vývoz. Pán poslanec Balog nebol stotožnený so zvýšením argumentoval to tým, že sa

odpad triedi, tak by sa nemalo zvyšovať. Pán Ing. Gajdoš navrhuje zvýšiť na 18 eur. Firma

ktorá vyváža odpad avizuje zvýšenie za vývoz odpadu o 40%. Poslanci navrhujú prejsť pod



inú firmu, starosta argumentuje tým, že prechod do inej firmy bude stáť tiež nejaké financie

a v konečnom dôsledku sa to navýši.Informoval že prípadnom obstarávaní už nebudu

garantovať také ceny. Poslankyňa Mgr. Fečová tiež upozornila že mesačný vývoz nás stojí v

priemere 680 eur, čo vysvetlil starosta že áno bolo, by to možne ak by nedošlo k 40 %

zvýšeniu poplatkov zo strany firmy FURA, o ktorých upozorňoval ešte v minulom roku keď

bolo avizovane od spoločnosti Fura zvýšenie cien za uskladnenie.Starosta podotkol ,že

separovanosť občanov by mohla byť väčšia.

-Starosta navrhol odpustenie poplatkov pre tých občanov, ktorý sa dlhodobo zdržujú alebo

pracujú mimo obce a zdržujú sa v obci menej ako 90 dní. Taktiež znížiť poplatky za TKO

napríklad tým členom DHZ ktorí sú aktívni.

-Starosta navrhuje dať príspevok 500 eur všetkým aktívnym organizáciám, ktoré fungujú v

obci napr. DHZ, Zdravotne znevýhodnených, speváckej skupine s podmienkou, že sa budú

aktívne zapájať do chodu obce, tým že budú pomáhať pri zveľaďovaní a úprave verejného

priestranstva obce.

-Starosta obce navrhol zvýšiť poplatky za škôlku z 5 na 10 eur s čím obecné zastupiteľstvo

nesúhlasilo. OZ sa rozhodlo poplatok nezvýšiť.

-OZ rokovalo tiež o pokutách za záškoláctvo a neplatenie za TKO. Vymáhanie poplatkov za

TKO bolo navrhované vymáhať cez exekučné konania a zadržanie vodičských preukazov.

- Obecné zastupiteľstvo sa zaväzuje, že budúci rok sa poplatky zvyšovať nebudú.

-Starosta na to upozornil ,že pokiaľ budú stúpať ceny za TKO tak sa tomu nevyhneme.Toľko

koľko obec doplati, a finančné prostriedky chýbajú tak by sa dalo niečo urobiť za tieto

financie.Vyzval poslancov aby pomohli pri riešení problémov a nie len avizovať že nič

nenavíšia..Konštatoval že nikomu nie je príjemne len zvyšovať poplatky.No do tohto stavu

sme sa dostali aj kvôli malému zvýšeniu v minulom roku za TKO.

Hlasovanie:

Za 4 Mgr. Henrieta Fečová, Ing. Mgr. Ľuboš Čorej, Jozef Kroka, Miroslav Vavrek Proti: 1

Ing. Peter Gajdoš. Zdržal sa: 1 Ladislav Balog

Uznesenie bolo schválené

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje VZN na rok 2024 s tým, že poplatky sa na budúci rok

zvyšovať nebudú a budú sa riešiť neplatiči formou exekučného konania.

K bodu 12:

Návrh uznesenia:



Návrh na schválenie zásad hospodárenia s majetkom obce predložil starosta obce. Podklady

boli zaslané e-mailom na preštudovanie.

- Návrh na kúpu akcií dlhopisov vo VVS preniesol na rokovanie starosta obce, lebo sme

akcionármi a nedostávame zato nič.

- Mgr. Henrieta Fečová upozornila, že nie je zahrnuté nakladanie s hnuteľným a nehnuteľným

majetkom obce nad 3500 eur starostom obce. Ohľadom odkúpenia majetku starostom alebo

zamestnancami obce. Starosta Emil Rybnický reaguje tým, že toto je zahrnuté v zákone o

hospodárení s majetkom obce.

Hlasovanie:

Za: 6 Ladislav Balog, Mgr. Henrieta Fečová, Ing. Peter Gajdoš, Ing , Mgr. Ľuboš Čorej,

Miroslav Vavrek, Jozef Kroka . Proti: 0 Zdržalo sa: 0

Uznesenie bolo schválené

Návrh schválenia zásad o hospodárení bol schválený obecným zastupiteľstvom.

K bodu 13:

Návrh uznesenia:

Individuálnu výročnú správu dal starosta na preštudovanie vopred. Po preštudovaní poslanci

vyjadrili nesúhlas s počtom rómskych obyvateľov podľa sčítania ľudu. Starosta obce vysvetlil

že to je preto, že pri sčítaní ľudu sa naši Rómovia prihlásili k slovenskej národností.

Individuálnu výročnú správu berú na vedomie.

K bodu 14:

Rôzne

a)schválenie poplatkov za požičanie strojov a náradia

b)návrh plánu kontrolnej činností

c)správu audítora za rok 2022 prečítal starosta obce, správa kontroly bola záporná vzhľadom

na prebiehajúce vyšetrovanie.

d) návrh na schválenie vypratavania starych veci zo starej Základnej školy

-starosta požiadal inventarizačnú komisiu ,aby sa spoločne stretli a spisali materiál ,ktorý sa

nachádza v starej škole a spoločne ho vyhlásili za nepotrebný a vyradili ho. p.Mgr.Fečová

povedala že aj tak neni v evidencií a treba ho odpratať.

e) kontrola inventarizácie p. Mgr. Henrieta Fečová poukázala, že dodnes nebola vykonaná

inventarizácia obecného majetku. Starosta vyzval členov inventarizačnej komisie k jej

vykonaniu.

f) oprava sirény opätovne hlásené na CO, následne na Prešovský samosprávny kraj a nebola

opravená dodnes.



Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie.

K bodu 15

Diskusia

- Odôvodnenie starostu koľko financií potrebuje na vstup do akých projektov

- Starosta vyzval poslancov, aby sa viac zapajali do projektov svojimi návrhmi, čo chcú pre

obec realizovať a s čím chcú pomôcť.Doposiaľ pomoc z ich strany je slabá.

- Starosta vyzval poslancov k iniciatíve ohľadom usporiadania MDD, poslankyňa p. Henrieta

Fečová je ochotná pomôcť pri príprave Dňa detí v obci.

- Starosta obce navrhuje usporiadanie tenisového turnaja, poslanci oponujú tým, že nemáme

dosť stolov načo starosta reaguje, že stoly sa môžu požičať starosta ich zoženie ,len nech

poslanci určia datum.

- Starosta obce oboznámil poslancov s kúpou pracovných stolov do školskej kuchyne.

-Diskusia sa viedla aj ohľadom Rozvojového tímu I. Je to tím ľudí, ktorí má pomôcť s

problémami našich rómskych a nerómskych občanov. Tento tím bude pracovať v obci, bude

nápomocný starostovi, školám a pod. Tento tím bude financovaný zo zdrojov splnomocnenca

vlády SR. Náklady na mzdy a aj režijné náklady na energie vo výške 350 eur, režijné náklady

na každého zamestnanca vo výške 50 eur čo je 500 eur mesačne zaplatia z úradu

splnomocnenca vlády. Takže tento projekt nám pomôže nielen tým, že pomôže

spoluobčanom, ale aj obci pri nákladoch na energie.

- poslanec obce Ing. Mgr. Ľuboš Čorej potrebuje sálu na Štefanské posedenie, preberal sa

voľný termín stanovil sa na 28.12.2023.

K bodu 16:

Návrh na uznesenie

Zástupca starostu Mgr. Henrieta Fečová prečítala návrh na uznesenie z 11. zasadnutia

obecného zastupiteľstva.

Hlasovanie poslancov :

Za 6 : Mgr. Henrieta Fečová, Ing., Mgr. Ľuboš Čorej, Miroslav Vavrek, Ing. Peter Gajdoš,

Jozef Kroka, Ladislav Balog. Proti: 0, Zdržalo sa: 0, Neprítomný : 1 Ján Eštok.

17. Záver

Po vyčerpaní programu starosta obce poďakoval všetkým poslancom OZ a občanom za účasť

na 11. zasadnutí obecného zastupiteľstva.

Emil Rybnický

starosta obce



Overovatelia zápisnice : Ladislav Balog, Jozef Kroka

Zapisovateľka : Agáta Kachmanová


